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Zápis  
z 10. zasedání Akademického senátu UHK dne 3. dubna 2024 

_____________________________________________________________ 
 

Přítomni: doc. Hana Tomášková, dr. Mária Hromadová, doc. Martin Šandera, doc. Jiří Lipovský, 
dr. Karel Mls, doc. Martin Paleček, Bc. Petra Skořepová, Mgr. Michal Pajer, Mgr. Dominik Šípoš, 
Tereza Jelínková, Mgr. Jakub Helvich.  
 
Připojeni online: dr. Libuše Svobodová, doc. Václav Bělík, doc. Jana Ondráková, dr. Jakub Toman, 
Lukáš Hromek, Bc. Anna Fliegerová, Mgr. Jiří Kos, Natálie Nývltová, Bc. Jiří Drtina, Mgr. Veronika 
Skoupilová, Mgr. Barbora Borůvková. 
 
Omluveni: dr. Lukáš Vízek, dr. Richard Thér. 
 
Hosté přítomni a připojeni online: prof. Kamil Kuča, rektor, dr. Michal Strobach, prorektor, 
dr. Leona Stašová, prorektorka, prof. Petra Marešová, prorektorka, prof. Ondřej Krejcar, prorektor, 
Ing. Aleš Klicnar, kvestor, doc. Jan Kříž, děkan PřF, prof. František Vaníček, děkan PdF, dr. Pavla 
Dočekalová, rektorát, Mgr. Jakub Novák, vedoucí OPAK, Mgr. Veronika Střítecká, ombudsmanka, 
a další. 
 
Průběh jednání:  
Zasedání bylo svoláno podle čl. 8 (1) Jednacího řádu AS UHK. Zasedání zahájila a řídila předsedkyně 
AS UHK doc. Hana Tomášková; oznámila, že AS UHK má aktuálně 24 členů. Předsedkyně 
informovala, že AS UHK je usnášeníschopný v celkovém počtu: 22 členů (KAP 10 a SK 12 členů).  
 
 
Program zasedání AS UHK byl navržen následovně:  

1. Návrh rozdělení prostředků DKRVO (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor).  
2. Zpráva o výsledcích dotazníku mezi studujícími s ukončeným studiem bez absolvování 

v roce 2023 (předkládá prof. Ing. Mgr. Petra Marešová, Ph.D., prorektorka pro studium 
a kvalitu).  

3. Schválení kandidáta na náhradníka za studující do Etické komise UHK (předkládá 
Mgr. Michal Pajer, předseda SK AS UHK).  

4. Různé: 
a. Dopad rekonstrukce křižovatky Mileta na provoz v areálu Kampusu (předkládá 

Ing. Aleš   Klicnar, kvestor).  
b. Stav nájemních smluv prostor PdF Pivovarské náměstí a Nové Adalbertinum 

(předkládá Ing. Aleš Klicnar, kvestor).  
c. Převod vlastnictví pozemku u Palachových kolejí (předkládá Ing. Aleš Klicnar, 

kvestor).  
d. Stav příprav rozpočtu UHK na rok 2024 (předkládá Ing. Aleš Klicnar, kvestor).  
e. Informace z Ekonomické komise AS UHK (předkládá Ing. Libuše Svobodová, 

Ph.D., předsedkyně EK AS UHK). 
 

Hlasování: pro – 21, proti - 0, zdržel se – 0 (z technických důvodů se 1 senátor hlasování 
nezúčastnil).  
Program 10. zasedání AS UHK byl schválen. 
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V úvodu zasedání přivítal prof. Kuča ombudsmanku Mgr. Bc. Veroniku Stříteckou, která nastoupila 
na UHK začátkem února. Mgr. Střítecká se v krátkosti představila, popsala svoji činnost a sdělila, 
jakým způsobem se na ni lze s podněty obracet. 
 
Doc. Tomášková informovala přítomné o výsledku hlasování AS UHK per rollam dne 4. 3. 2024 
týkající se schválení darovací smlouvy a záměru převodu pozemku u Palachových kolejí UHK. 
 
Bod 1. Návrh rozdělení prostředků DKRVO (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor). 
 
Prof. Kuča uvedl, že princip rozdělení vychází z akceptované dohody děkanů z roku 2021 a částka 
je nižší, jelikož se rozděluje pouze základní část z MŠMT. Prof. Krejcar vysvětlil význam konsorcií 
pod NTK. 
 
Dr. Svobodová potvrdila, že se ekonomická komise zabývala tímto bodem, informace nejsou veřejně 
dostupné, nicméně děkani a tajemnice s navrženým rozdělením souhlasí. 
 
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
Hlasování: pro - 18, proti - 2, zdržel se – 2. 
AS UHK schválil návrh rozdělení prostředků DKRVO. 

Bod 2. Zpráva o výsledcích dotazníku mezi studujícími s ukončeným studiem bez absolvování 
v roce 2023 (předkládá prof. Ing. Mgr. Petra Marešová, Ph.D., prorektorka pro studium 
a kvalitu). 
 
Dr. Dočekalová prezentovala výsledky provedeného šetření, kterého se zúčastnilo 275 respondentů 
(klesající tendence), kdy většina studovala prezenční Bc. formu studia. Popsala podobu dotazníku 
a uvedla nejčastější důvod ukončení - studium je časově náročné nebo rodinné, zdravotní a osobní 
důvody. Dále porovnala odpovědi respondentů dle formy a typu studia a uvedla slovní komentáře, 
např. vyšší míru flexibility ohledně individuálních potřeb studujících nebo zmírnění nepřiměřených 
nároků. Dr. Dočekalová vysvětlila závěry provedeného dotazníku a doporučení pro UHK. 
 
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
AS UHK projednal Zprávu o výsledcích dotazníku mezi studujícími s ukončeným studiem 
bez absolvování v roce 2023. 
 
Bod 3. Schválení kandidáta na náhradníka za studující do Etické komise UHK (předkládá 
Mgr. Michal Pajer, předseda SK AS UHK). 
 
Mgr. Pajer sdělil, že na posledním zasedání AS UHK oznámila Mgr. Borůvková, že se vzdává členství 
v Etické komisi UHK. Nyní předkládá studentská komora nově zvoleného kandidáta Mgr. Jakuba 
Zbýtovského, doktoranda FF. 
 
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
Hlasování: pro - 19, proti - 0, zdržel se – 3. 
AS UHK schválil kandidáta na náhradníka za studující do Etické komise UHK. 
 
Bod 4. Různé: 
 
a) Dopad rekonstrukce křižovatky Mileta na provoz v areálu Kampusu (předkládá Ing. Aleš  
Klicnar, kvestor). 
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Ing. Klicnar informoval o zavedení vnitroareálových opatřeních a směrováních, která budou trvat 
do září letošního roku, a požádal o jejich dodržování.  
Diskutovala se kapacita parkoviště, jeho navýšení a výstavba parkovacích domů (doc. Šandera, 
Ing. Klicnar). 
 
b) Stav nájemních smluv prostor PdF Pivovarské náměstí a Nové Adalbertinum (předkládá 
Ing. Aleš Klicnar, kvestor). 
 
Ing. Klicnar sdělil, že daný bod souvisí s rekonstrukcí budovy PdF a považuje za žádoucí 
o zamýšleném ukončení nájemních smluv v roce 2025 informovat senát. Vysvětlil podmínky 
výpovědí obou smluv s tím, že smlouvu v Novém Adalbertinu lze vypovědět bezsankčně, ale 
na Pivovarském náměstí postoupíme prostory Královéhradeckému kraji z důvodu vyloučení pokuty 
za předčasné ukončení smlouvy.  
Diskutovaly se příp. závazky městu (dr. Svobodová, Ing. Klicnar). 
 
c) Převod vlastnictví pozemku u Palachových kolejí (předkládá Ing. Aleš Klicnar, kvestor).  
 
Ing. Klicnar poděkoval senátu za schválení převodu pozemku u Palachových kolejí; investiční 
prostředky tak budou investovány do majetku žadatele. 
Diskutovaly se sankce spojené s nedodržením termínu dokončení stavby (dr. Hromadová, 
doc. Lipovský, Ing. Klicnar). 
 
d) Stav příprav rozpočtu UHK na rok 2024 (předkládá Ing. Aleš Klicnar, kvestor).  
 
Ing. Klicnar uvedl, že rozpočet je připraven z 95 % a na příštím zasedání AS UHK bude předložen 
ke schválení. Kvestor doposud nezaznamenal žádné větší problémy, dnes byl na kolegiu rektora 
vyjasněn sporný bod a poslední položkou k diskusi jsou vlastní příjmy. 
 
Diskutovalo se navýšení mzdových tarifů a finance navíc vysokým školám přislíbené ministerstvem 
(doc. Paleček, prof. Kuča). 
 
e) Informace z Ekonomické komise AS UHK (předkládá Ing. Libuše Svobodová, Ph.D., 
předsedkyně EK AS UHK). 
 
Dr. Svobodová informovala senátory o jednání ekonomické komise, které proběhlo dne 2. 4. 
Projednávána byla mj. příprava rozpočtu, řešení e-mobilit, projekty, rekonstrukce PdF, navyšování 
tarifů, změna VMP, hodnocení akademiků, nedořešená kauza bufetu na OSV s předchozí firmou 
a hybridní jednání ekonomické komise.  
 
Ekonomická komise žádá, aby k jednáním o změně v rozpočtové matici byl přizván zástupce EK AS 
UHK.  
 

• Dr. Hromadová si vyžádala sumarizaci významných projektů na příští zasedání senátu. 
Dr. Strobach přislíbil rozpis připravit. 

 
Usnesení z jednání AS UHK: 

1. AS UHK schválil program 10. zasedání. 
2. AS UHK schválil návrh rozdělení prostředků DKRVO. 
3. AS UHK projednal Zprávu o výsledcích dotazníku mezi studujícími s ukončeným 

studiem bez absolvování v roce 2023. 
4. AS UHK schválil kandidáta na náhradníka za studující do Etické komise UHK. 
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O usnesení hlasovali členové akademického senátu; v okamžiku hlasování byl počet přítomných 
členů AS UHK: 22.   

Hlasování: pro 21, proti 0, zdržel se 0 (z technických důvodů se 1 senátor hlasování 
nezúčastnil).  
Usnesení bylo přijato. 
 
 

Plánovaný termín příštího zasedání AS UHK: 15. 5. 2024. 
 
 
 
 
 

V Hradci Králové dne 3. 4. 2024                                                    doc. Ing. Bc. Hana Tomášková, Ph.D. 
Zapsala: Iveta Vondráčková                       předsedkyně AS UHK 
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